
Dragi prijatelji CIGRE, 
 
Već decenijama jedno od ključnih pitanja savremene civilizacije je budućnost energetske 
politike. Složenost rješenja koja su u ovim vremenima pred energetičarima, uslovljavaju 
maksimalnu kolegijalnost, razumijevanje i dogovor. Stoga, nalaženje dobrih rješenja je 
zadatak svih energetičara, a rješenja je svakim danom sve manje. 
U tom cilju Crnogorski komitet Međunarodnog vijeća za velike električne mreže – CG KO 
CIGRE će u periodu od 09. do 12. maja 2023. godine, u Budvi, jednom od najljepših i 
najposjećenijih turističkih centara u Crnoj Gori, održati svoje VIII Savjetovanje.  Očekuje se 
učešće više od 200 naučnih i stručnih radnika i poslovnih ljudi iz Crne Gore i zemalja regiona.  
Cilj nam je da kroz živu riječ učvrstimo i razvijemo razmjenu znanja i informacija među 
stručnjacima, afirmišemo i podstaknemo stvaranje novog koncepta u energetici, koji će 
zasigurno, bitno uticati na razvoj sveukupnog društvenog života u zemlji.  
Energetski sektor je jedan od rijetkih koji još uvijek ima snage da pokrene intenzivnu 
privrednu obnovu. Pri tome je nesporno da se motivisanost prije svega mora bazirati na 
ekonomskim signalima, ali ne samo na njima. Jasna vizija razvojnog koncepta 
podrazumijeva ofanzivan odnos prema izgradnji novih energetskih infrastrukturnih 
kapaciteta, kao i prema izgradnji pametne energetske mreže koja posmatra zaštitu životne 
sredine i energetsku efikasnost kao poslovne šanse. 
Energetika ne trpi brze promjene. Razvoj energetskog sitema se mora planirati desetljećima 
unaprijed, a mi živimo u trenutku tranzicije korišćenja fosilnih goriva ka isključivoj upotrebi 
obnovljivih izvora energije, a koliko brzo - najbolje pokazuju podaci sa svjetskih berzi. Do 
skora, nezamislivo i bolno, pogotovo za male države poput naše, koje nemaju koncept kako 
sačuvati energetski sitem od brzopletih, nepopravljivih i često puta politikanstvom obojenih 
odluka. Depolitizacija sektora bi bila obostrano korisna, i za političare i za energetiku. 
Ozbiljne investicije u energetici su prespore i previše kompleksne da bi bile politički 
atraktivne.  
Bez obzira na okolnosti, pitanja kojima se bavi CG KO CIGRE ne gube na značaju. Toliko 
vremena pokušavamo da odgovaramo na pitanja kojih šira društvena zajednica, očigledno, 
nije svjesna: da li proizvodimo, upravljamo i trošimo energiju na način kako to rade ozbiljna 
društva? Koje su to metodologije za višestruko međusobno povezivanje prenosnih mreža i 
kako unaprijediti interakciju sa distributivnim sistemom? Kad i kako dalje sa novim 
energetskim izvorima? 
Kako je dugoročna strategija razvoja energetike negdje usput i zagubljena, tumaranjem u 
mraku, stručno i kreativno promišljanje energetskog sktora i integralna energetska politika 
nam je potrebnija više nego ikada. Zato vas pozivamo da dođete, da zajedno, potpuno 
otvoreno, kroz istraživačke, ekspertske i naučne teme, razmijenimo mišljenja, iskustva iz 
prakse i damo svoj doprinos razvoju naših država. Valjda je došlo vrijeme da ne ćutimo, da 
krajnje otvoreno iznesemo svoj stav!? Objektivan, inženjerski i stručno opravdan, sa 
dovoljno razloga i činjenica. Konačno, to se od nas i očekuje. To smo i u obavezi, zar ne? 
Do susreta u Budvi. 
 
Dobrodošli! 
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